
Z á p i s 

č. 23 
 

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo ve středu 20.10.2021 
v 17:00 hodin v zámeckém sále      

 
Přítomno: 15 
Omluveni: pí Šárka Zemánková, DiS, p. Petr Prosser, DiS.     
Hosté: 4   
 
 
1. Zahájení 
2. Přivítání přítomných 
3. Schválení programu jednání 
4. Jmenování ověřovatelů zápisu 
5. Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 8.9.2021 
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 6.9. do 4.10.2021 
7. Finanční situace města k 30.9.2021 
8. Daňová výtěžnost k 30.9.2021 
9. Dispozice s majetkem města 
10.Obecně závazné vyhláška města 
11.Informace o přípravě rozpočtu na rok 2022 
12.Zpráva o činnosti městské policie za srpen a září 2021 
13.Různé 
14.Diskuse 
15.Závěr 
 
Technická poznámka: Hlasování: pro – proti – zdržel se hlasování 

 
Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných  

     Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Dvacátétřetí jednání 
zastupitelstva města bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za 
přítomnosti 15 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím 
je zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluveni  pí Šárka Zemánková, DiS. 
a p. Petr Prosser, DiS. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová, pracovnice MěÚ Velké 
Opatovice 
 
Ad 3) Schválení programu jednání 

     pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 20.10.2021 
     
Usnesení: 23/2021/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 20.10.2021 
Hlasování:  15 – 0 – 0  
   
Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu  

     pí starostka – ověřovatele zápisu jmenuji p. Pavla Petrželku a pí Janu Hegerovou   
 
Usnesení: 23/2021/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu p. Pavla Petrželku a 
pí Janu Hegerovou                         
Hlasování: 14 – 0 – 1     
 



Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 8.9.2021 

     pí starostka – zápis a usnesení č. 22 z jednání MZ dne 8.9.2021 ověřili p. Leoš Zemánek a 
Mgr. Jiří Bělehrádek bez připomínek 
 
Usnesení: 23/2021/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 22 z jednání ZM ze 
dne 8.9.2021 bez připomínek. 
Hlasování: 15 – 0 – 0   
 
Ad 6) Zpráva o činnosti rady města za období od 6.9. do 4.10.2021 

     pí starostka – materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání 
MR pí starostka objasnila:  
 
Bylo dokončeno osazení Alzaboxu na nám. Míru. Tento box slouží pro výdej zásilek jak pro e-
shop Alza, tak pro smluvní partnery tohoto shopu. (fotka) 
 
Pokračuje výstavba lokality RD Hliníky – výstavba stavebních parcel. Jak jsem vás již 
informovala na minulém jednání, termín bude prodloužen o nezbytnou dobu prodlevy, a to 
v souvislosti s archeologickým průzkumem a změnou trasy plynovodu, kterou si vyžádal 
investor. Z těchto důvodů bude termín prodloužen a vzhledem k tomu, že bude zimní období, 
tak práce budou započaty pravděpodobně na jaře příštího roku s tím, že se do příštího roku 
posouvá pouze výstavba komunikace v této lokalitě. Přípojky všech sítí budou dokončeny 
v letošním roce. Dále v rámci této akce bude ještě letos dokončena a uvedena do provozu nová 
čerpací stanice splaškových vod v lokalitě K Čihadlu, na kterou bude lokalita RD Hliníky 
napojena. (foto čerpačky) 
 
Vedení města připravilo podmínky podávání žádostí o stavební pozemky, kterou již projednalo 
s Investiční a stavební komisí. Teď se připravují podklady pro schválení zastupitelstvem, tedy 
podmínky pro přidělování žádostí, formulář žádosti, návrh kupní smlouvy pro žadatele a dále 
se připravují podklady pro stanovení minimální ceny pro prodej těchto pozemků. Tato 
problematika bude také předmětem pracovního jednání zastupitelstva v listopadu. 
 
Byla zahájena stavba Rekonstrukce vnitřních rozvodů 1. MŠ a rekonstrukce sociálního zařízení 
v pavilonu C na ZŠ Velké Opatovice. Na tyto 2 stavby v rámci jedné žádosti o dotaci jsme 
získali dotaci z MMR ve výši 70% investičních nákladů. Práce začaly již teď v září v budově 
ZŠ, kde se provádí izolace části budovy, podstatná část této celé investiční akce, což jsou 
rekonstrukce vnitřních prostor, bude prováděna v příštím roce od června do srpna. 
 
Bylo vypsané poptávkové řízení na dodavatele stavby Veřejné WC. Bohužel se nám nikdo do 
této soutěže nepřihlásil. Bude upraven harmonogram výstavby na příští rok s tím, že 
poptávkové řízení bude vypsané ještě letos. 
 
Bylo vypsané poptávkové řízení na dodavatele stavby Vybudování nového parkoviště Žleb. 
Byly podány 2 nabídky. Stavbu bude provádět firma JZL s.r.o., stavba bude probíhat až po 
vydání stavebního povolení, předpokládáme výstavbu na jaře příštího roku. 
 
V současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele prací Cyklostezka Velké Opatovice – 
Jevíčko. Vzhledem k dotazům případných zájemců se lhůta pro podání nabídek prodlužuje, 
pravděpodobně bude VŘ ukončeno v polovině listopadu. Po tomto termínu zjistíme, zda je 
zájem mezi dodavateli o tuto akci a za jakou cenu nám budou práce nabídnuty. Pokud bude vše 



v pořádku, je možné, že se s výstavbou cyklostezky začne v dubnu příštího roku a práce budou 
ukončeny v říjnu příštího roku. 
 
Rada města uzavřela Dohodu o financování opravy veřejně přístupné komunikace a účelové 
komunikace na ul. Nádražní. Jedná se o opravu cca 400m dlouhého úseku komunikace od 
nádražní plochy, kolem společnosti Gerbrich až po koleje. Firma Gerbrich požádala o 
spolupráci při opravě této komunikace, kde vlastníky jsou jak město Velké Opatovice, tak i 
firma Gerbrich. Byl tedy vypracován společný projekt, který řeší celkovou opravu komunikace 
a výstavbu parkovacích ploch. Projekt rozděluje investiční náklady na jednotlivé vlastníky 
pozemků a jejich stavební objekty. Dohoda řeší úhradu jednotlivých stavebních objektů v rámci 
jednoho projektu.  
 
Rada města schválila uzavření smlouvy se společností Post Bellum, a tím se naše město 
prostřednictvím dětí ze ZŠ Velké Opatovice přidá do projektu Příběhy našich sousedů. Projekt 
se bude realizovat v prvním pololetí příštího roku. 
 
Na hřbitově se dokončují práce na výstavbě nových hrobových míst, byl dokončen základ pro 
vybudování nového kolumbária a dokončují se práce na nových opěrných zdech z palisád mezi 
hrobovými řadami. 
 
V letošním roce město neuspělo s žádostí o dotaci na rekonstrukci ul. Mládežnická z MMR, 
kdy by dotace finančně částečně pokrývala rekonstrukci místní komunikace. V rámci celého 
projektu měla být řešena rekonstrukce komunikace, nový chodník, nová parkovací místa, nové 
veřejné osvětlení a rekonstrukce kanalizace. Souběžně firma EDG má provést přípravu pro 
odstranění vzdušného vedení NN. MMR otevřelo tento dotační titul znovu teď na podzim. 
Žádosti budou přijímány do 17.12.2021. Vedení města rozhodlo tento náš záměr opět podat a 
pokusit se získat dotaci. 
 
Město má připravený projekt na rekonstrukci místní komunikace ul. Zádvoří. V současné době 
je zažádáno o vydání stavebního povolení a město připravuje poptávkové řízení na dodavatele 
stavby s realizací příštího roku.  
 
Město obdrželo informaci o pravděpodobném získání dotace na pořízení nového hasičského 
vozidla. Oficiální rozhodnutí jsme doposud neobdrželi. S pořízením se bude počítat v roce 2022 
s tím, že jedno ze stávajících hasičských vozidel bude nabídnuto k prodeji. 
 
V příštích dnech bude zahájena realizace výsadby stromů na nám. Míru a podél koupaliště 
směrem k fotbalovému hřišti. Tento projekt je podpořen dotací ze SFŽP. 
 
4.10.2021 byl slavnostně otevřen ve Velkých Opatovicích volnočasový klub Plán B, který 
provozuje ELIM Letovice v prostorách zámku. Provoz pro děti byl zahájen od pondělí 
11.10.2021 a klub je v provozu každé pondělí a každý čtvrtek od 14,30 do 18,30 hod. 
 
Byla dokončena rekonstrukce sociálního zařízení v budově zdravotního střediska v části 
budovy u dětského lékaře. Realizaci prováděla firma LAKMAL a finanční náklady byly ve výši 
501 tis. Kč 
 
Dnes byla dokončena rekonstrukce sochy sv. Vendelína 
 



Usnesení: 23/2021/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM 
č. 82 až 84 a schvaluje činnost rady od 6. 9. do 4. 10.2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 7) Finanční situace města k 30.9.2021 

     Pí starostka:  
 
Peněžní zůstatky ke dni 30.9.2021: 
na běžných účtech:   62 979 020,77 Kč 
stav pokladny:                    202 780,00 Kč 
nesplacený úvěr:   29 333 332,00 Kč  
 
Plnění rozpočtu k 30.9.2021: příjmy jsou plněny na 85,82 %, výdaje na 49,85 %.  

  

Usnesení: 23/2021/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni 
30.9.2021   
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 8) Daňová výtěžnost měst k 30.9.2021 

     Pí starostka:  
 
Stav výběru daní k 30.9.2021 je ve výši 42 863 237,36 Kč.  Ve srovnání se stejným obdobím 
loňského roku jde o zvýšení daňových příjmů o 4 304 544,54 Kč. Razantní zvýšení daní je u 
daní z příjmu PO a DPH, naopak zaznamenáváme radikální snížení daně z příjmu FO.  
 
Usnesení: 23/2021/8: Zastupitelstvo města  bere na vědomí daňovou výtěžnost města 
k 30.9.2021 
Hlasování: 15 - 0 – 0   
 
Ad 9) Dispozice s majetkem města 

 

9A) Komplexní pozemkové úpravy v k. ú. Chlum u Letovic a částí k. ú. Bezděčí u  Velkých 
Opatovic a Novičí u Letovic 
 
Vzhledem k existenci cesty, která se nachází na části k. ú. Chlum u Letovic a části  k. ú. Bezděčí 
u Velkých Opatovic (veřejná komunikace  v polní trati směrem k bývalému  pískovému lomu), 
byly o část k. ú Bezděčí u Velkých Opatovic v r. 2018 rozšířeny komplexní pozemkové  úpravy 
(dále též KPÚ), které původně byly zahájeny  pouze v k. ú. Chlum u Letovic. 
Město Velké Opatovice vstoupilo do těchto pozemkových úprav pouze s jednou parcelou, a to 
parc. č. 230/12 – ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 86 m2. Tato parcela byla oceněna 
při vstupu do pozemkových úprav  společností  DWK GEO spol. s.r.o. Brno (zpracovatel 
návrhu KPÚ) celkem částkou Kč 350,--. 
Před zpracováním návrhu komplexních pozemkových úprav jsme vznesli požadavek, aby i po 
provedených pozemkových úpravách zůstal městu pozemek v jeho vlastnictví. Nyní jsme 
obdrželi soupis nových pozemků. Po provedených úpravách bychom měli získat pozemek nyní 
s pracovním číslem 1/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 86 m2, který bude 
umístěn v téže lokalitě o něco severněji, než původní pozemek, vedle naší parcely č. 230/5 – 
ostatní plocha ostatní komunikace. Nově navržená polní cesta zajišťující příjezd k pozemkům  
v k. ú. Chlum a k. ú. Bezděčí u Velkých Opatovic je navržena pouze na k. ú. Chlum u Letovic, 
což bylo cílem úprav v této lokalitě. 



Nový pozemek, který město získá pozemkovou úpravou, je oceněn částkou Kč 110,--. 
V případě jeho ceny dochází k překročení kritéria přiměřenosti dle § 10 odst. 5 zákona č. 
139/2002 Sb., o pozemkových úpravách a pozemkových úřadech. Dle  § 10 odst. 6 téhož  
zákona se však překročení ceny a vzdálenosti pozemků nabytých obcí  pro společná zařízení 
nepovažuje za porušení kritérií.   
                            
Usnesení: 23/2021/9/A: Zastupitelstvo města  schvaluje nabytí pozemku v rámci Komplexních 
pozemkových úprav v k. ú. Chlum u Letovic, a to  pozemku  s pracovním názvem 1/1 – ostatní 
plocha o výměře  86 m2  k. ú. Bezděčí u Velkých Opatovic 
Hlasování: 15 - 0 – 0  
 
9B)  Prodej pozemku parc. č. 1808/2 k. ú. Velké Opatovice  
 
Dne 23.01.2019 byla uzavřena smlouva o uzavření budoucí kupní smlouvy o převodu nemovité 
věc se společností ČEZ Distribuce, a.s. Předmětem smlouvy byl budoucí prodej části parc. č. 
1808 v k. ú. Velké Opatovice (lokalita u Smolenské přehrady) o výměře cca 13 m2, na které 
měla být vybudována transformační stanice. Cena byla dohodnuta ve výši Kč 300,-- za 1 m2 
pozemku, v případě, že v době prodeje pozemku bude cena v místě a čase obvyklá vyšší, než 
bylo dohodnuto, bude uhrazena kupní cena ve výši ceny obvyklé.  Záměr na prodej 
předmětného pozemku byl zveřejněn na úřední desce v období od 20.11.2018 do 06.12.2018. 
Prodej pozemku byl schválen na zasedání zastupitelstva města dne 12.12.2018, usnesení č. 
2/2018/17. V současné době je stavba transformační stanice vybudována, byl nám předložen 
návrh vlastní kupní smlouvy včetně geometrického plánu č. 1365-334/2019 zpracovaného 
společností Geodézie Česká Třebová s.r.o.  Dle návrhu kupní smlouvy a geometrického plánu 
je předmětem prodeje vznikající pozemek parc. č. 1808/2 o výměře 6 m2. Za účelem zjištění 
ceny v místě a čase obvyklé bylo vyžádáno předložení znaleckého posudku ceny v místě a čase 
obvyklé předmětného pozemku. Dle posudku zpracovaného soudním znalcem Zdeňkem 
Pětníkem, Brožíkova 1439, Česká Třebová, činí cena v místě a čase obvyklá pozemku celkem 
Kč 1.700,--, tudíž prodej bude uskutečněn za cenu dohodnutou ve smlouvě  o uzavření budoucí 
kupní smlouvy. 
 
Usnesení: 23/2021/9/B:  Zastupitelstvo města  schvaluje prodej části pozemku parc. č. 1808 
dosud zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště 
Boskovice na LV 10001 pro obec a katastrální území Velké Opatovice a to dle geometrického 
plánu č. 1365-334/2019 označeného jako parc. č. 1808/2 – zastavěná plocha o výměře 6 m2, 
kupujícímu: ČEZ Distribuce a.s., se sídlem Děčín IV-Podmokly,  Teplická 874/8, IČ 24729035 
za cenu celkem Kč 1.800,--. Plnění nepodléhá DPH. Veškeré náklady spojené s prodejem hradí 
kupující.  ZM ukládá starostce uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemku.  
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
9C) Žádost o odkoupení pozemků parc. č. 942/3, 944/2 a 944/3 v k. ú. Velké Opatovice  
 
Dne 03.09.2021 požádala paní HH o odkoupení pozemků parc.č. 942/3 – ostatní plocha o 
výměře 27 m2 , pozemku parc. č. 944/2 - zahrada  o výměře 31 m2  a pozemku parc. č.  944/3 
– zahrada o výměře 22 m2 v k. ú. Velké Opatovice, neboť pozemky zasahují do jejich zahrádky, 
kterou hodlají oplotit. K žádosti se vyjádřili vedoucí odborů MěÚ, jejich stanoviska 
k odkoupení jsou kladná.  Dne 15.09.2021 však žadatelka podala žádost o přijetí vydržovacího 
práva k uvedeným pozemkům, ve které uvádí, že pozemky užívali již jejich předci a rovněž i 
oni je udržují v dobré víře. Šetřením v pozemkové evidenci města bylo zjištěno, že pozemky 
vznikly geometrickým zaměřením v r. 1973 z bývalého mlýnského náhonu a části veřejného 



prostranství, dne 08.07.1975 byly s předky žadatelky (rodiči a prarodiči) uzavřeny nájemní 
smlouvy na pronájem těchto pozemků. V minulosti pravděpodobně v rámci katastrálních úprav 
ve Velkých Opatovicích již smlouvy nebyly obnoveny. Nicméně město k vydržení potřebuje 
platné rozhodnutí, které vydává soud a dle jeho rozhodnutí vlastník bude konat. Vzhledem 
k této skutečnosti proto rada města doporučuje ZM neschválit vydržení vlastnického práva 
k předmětným pozemkům.  Žadatelka byla o této skutečnosti informována a byla vyzvána, aby 
sdělila, zda na vydržení trvá a bude podávat návrh soudu, případně, zda má zájem o odkoupení 
pozemku. Žadatelka sdělila, že v zájmu urychlení výstavby plotu, má zájem o odkoupení 
pozemku. Rada města na svém zasedání dne 04.10.2021 schválila zveřejnění záměru na prodej 
výše uvedených pozemků. Záměr byl zveřejněn na úřední desce dne 04.10.2021. Žadatelka si 
zajistila vytýčení pozemků v terénu, při kterém bylo zjištěno, že budované oplocení kopíruje 
hranici pozemků, mimo malou část parc. č. 942/3, kde je podezdívka plotu posunuta do 
pozemku parc. č. 942/3, kterou vzhledem k toleranci výměry geometr nedoporučuje řešit 
geometrickým plánem. Vzhledem k tomu, že město má k dispozici údaje o ceně v místě a čase 
obvyklé z prodeje pozemku v zastavěném území z měsíce srpna, nebyla žadatelka vyzvána 
k předložení znaleckého posudku a pozemky budou prodány za cenu uvedenou v tomto 

posudku, tj. Kč 390,--/1 m2 pozemku. 

 

Usnesení: 23/2021/9/C/1: Zastupitelstvo města neschvaluje vydržení vlastnického práva k 
pozemkům parc. č. 942/3 – ostatní plocha o výměře 27 m2, parc. č. 944/2 - zahrada  o výměře 
31 m2  a parc. č.  944/3 – zahrada o výměře  22 m2,  dosud zapsaných u Katastrálního úřadu pro 
Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na listu vlastnictví 10001 pro obec a 
katastrální území  Velké Opatovice 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 

Usnesení: 23/2021/9/C/2: Zastupitelstvo města  schvaluje prodej pozemků parc. č. 942/3 – 
ostatní plocha o výměře 27 m2, parc. č. 944/2 - zahrada  o výměře 31 m2  a parc. č.  944/3 – 
zahrada o výměře  22 m2,  dosud zapsaných u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, 
katastrální pracoviště Boskovice na listu vlastnictví 10001 pro obec a katastrální území  Velké 
Opatovice, kupující paní HH za cenu celkem Kč 31.200,--, přičemž cena pozemku parc. č. 
942/3 činí Kč  10.530,--, cena pozemku parc. č.  944/2 činí Kč  12.090,-- a cena pozemku parc. 
č.  944/3 činí Kč 8.580,--. Plnění nepodléhá DPH; Zastupitelstvo města ukládá starostce 
informovat žadatelku o neschválení vydržení vlastnického práva k předmětným pozemkům a 
ukládá starostce města uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemků dle bodu 2) 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
9D) Oznámení o vyhlášení výběrového řízení – prodej nemovité věci v k. ú. Velké Opatovice   
 
Dne 08.10.2021 jsme obdrželi  od Českých drah, a.s. oznámení o vyhlášení  výběrového řízení  
na prodej nemovité věci v k. ú. Velké Opatovice. Předmětem prodeje je pozemek ve vlastnictví  
Českých drah   - parcela č.  2112 – ostatní plocha o výměře 994 m2 zapsaná u Katastrálního 
úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na  listu vlastnictví č. 2159 pro 
obec a katastrální území Velké Opatovice. Pozemek se nachází u vlakového nádraží mezi areály 
firem Aquamodul a Molat, v ochranném pásmu dráhy.  Je užíván jako zahrada dvěma nájemci. 
Smlouvu o nájmu lze vypovědět s tříměsíční výpovědní lhůtou. Drobné stavby na pozemku 
včetně oplocení jsou ve vlastnictví třetí osoby. Vzhledem k existenci vedení na pozemku, bude 
při prodeji uzavřena smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcných břemen ve prospěch 
oprávněné Správě železnic, s. o. Nabídka kupní ceny musí být vyšší nebo rovna minimální 
kupní ceně, která činí Kč 310.000,--. Termín pro podání nabídek: 01.11.2021 do 12:00 hodin. 



Pozemek se nachází dle platného územního plánu v průmyslové zóně. Prodej pozemku je 
podmíněn zřízením věcného břemene ve prospěch Správy železnic a je v ochranném pásmu ČD 
a ČOV. Rada města na svém jednání tuto nabídku zvážila a doporučuje zastupitelstvu 
nezúčastnit se výběrového řízení.  
 
Usnesení: 23/2021/9/D: Zastupitelstvo města neschvaluje podání nabídky do výběrového 
řízení na prodej nemovité věci par. č. 2112 v k.ú. Velké Opatovice 
Hlasování: 14 – 0 – 1   
 
Ad 10) Obecně závazné vyhlášky města 

 

10A) OZV – Místní poplatek ze vstupného 
Zákon o místních poplatcích umožňuje obcím vydat Obecně závaznou vyhlášku (dále OZV) na 
jednotlivé druhy místních poplatků 
a) poplatek ze psů 
b) poplatek z pobytu – NEMÁME 
c) poplatek za užívání veřejného prostranství 
d) poplatek ze vstupného 
e) poplatek za povolení k vjezdu s motorovým vozidlem do vybraných míst a částí měst - 
NEMÁME 
f) poplatek za zhodnocení stavebního pozemku možností jeho připojení na stavbu vodovodu 
nebo kanalizace, NEMÁME 
g) poplatky za komunální odpad 
 
 
Místní poplatek ze vstupného je stanoven obecně závaznou vyhláškou č. 4/2019. Poplatek se 
vybírá ze vstupného na kulturní, sportovní, prodejní nebo reklamní akce. Poplatníkem jsou 
fyzické i právnické osoby, které akci pořádají. V našem městě je v OZV stanoveno osvobození 
pro: 
akce, jejichž celý výtěžek je odveden na charitativní a veřejně prospěšné účely  
Od poplatku se dále osvobozují:  
a) divadelní představení, kina, koncerty, výstavy, sportovní akce  
b) akce pořádané organizacemi, jejichž zřizovatelem je město Velké Opatovice a neziskové 
organizace, které mají sídlo ve Velkých Opatovicích  
c) vstupné za prohlídku kulturních památek  
Jediným možným poplatníkem a také plátcem, na kterého by se vztahovala platba poplatku ze 
vstupného je např.: fyzická nebo právnická osoba, politická strana nebo nezisková organizace, 
která nemá sídlo ve V. Opatovicích. 
 
V uplynulých letech byl příjem z tohoto poplatku ve výši: 
r. 2015 – 235,--Kč, r. 2016 – 850,--Kč, r.2 017 – 1250,--Kč, r. 2018 – 2875,--Kč, r .2019 – 
2860,--Kč, r. 2020 – 825,--, r .2021 – do září nebylo vybráno nic. 
 
Plátcem poplatku byly fyzické osoby (taneční zábavy sokolovna + KD V. Roudka) nebo 
politické strany (ples). 
V případě, že jakýkoliv pořadatel (osvobozený od poplatku i platící) pořádá nějakou akci, musí 
vyplnit ohlášku, správce místních poplatků orazí vstupenky (aby byla kontrola prodaných 
kusů), poté pořadatel přinese zbytek neprodaných vstupenek a zaplatí příslušný poplatek. 
Průměrný příjem na poplatku ze vstupného za posledních 6 ukončených let je 1.482,50 Kč. 
Kdybychom spočítali čas správce místních poplatků a náklady na jeho mzdu, vyjde nám částka 



několikrát vyšší, neboť i pořadatel, který je osvobozen od poplatku, musí svoji poplatkovou 
povinnost splnit – tzn. vyplnit ohlášku, nechat si orazit vstupenky i nahlásit počet prodaných 
vstupenek. 
V uplynulých letech proběhlo ohlášení akcí, které byly osvobozeny od poplatku: 
r. 2015 – 18 akcí, r. 2016 – 12 akcí, r. 2017 – 10 akcí, r. 2018 – 9 akcí, r. 2019 – 8 akcí, r. 2020 
– 6 akcí. 
 
Obecně nyní v čase „po covidu“ navrhujeme tento poplatek zrušit a nevybírat ani od poplatníků, 
kteří osvobozeni nejsou. Návštěvníků kulturních akcí je poskrovnu a v našem městě možná 
můžeme být rádi za každou kulturní akci.  
 
Rada města tuto záležitost projednala na svém zasedání dne 4.10.2021 a doporučuje 
zastupitelstvu OZV o místním poplatku zrušit. 
 
V případě zrušení OZV o místním poplatku ze vstupného ušetříme náklady v administrativě, 
podpoříme pořadatele kulturních akcí. 
 
Usnesení: 23/2021/10/A: Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021 O 
zrušení obecně závazné vyhlášky č. 4/2019 o místním poplatku ze vstupného 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
10B) OZV – O stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
ZM v roce 2004 schválilo vyhlášku č. 1-2004, o systému sběru, třídění a likvidaci odpadů. Ve 
znění této vyhlášky byl komunální odpad roztříděn na složky, mezi které patří papír, plasty, 
sklo, kovy, nebezpečné odpady, objemný odpad a směsný komunální odpad.  S ohledem na 
novelizaci odpadové legislativy (zejména zákony č. 541/2020 Sb.) je nutné vyhlášku upravit 
tak, aby odpovídala této legislativě.   
Nový návrh vyhlášky zavádí do složek komunálního odpadu kromě výše zmíněných 
složek také složku „jedlé oleje a tuky“, „bioodpad“. Dále je ve vyhlášce nově zaveden provoz 
sběrného dvora. Dále byl aktualizován odkaz na Katalog odpadů, který je nyní veden pod číslem 
vyhlášky č. 8/2021 Sb., o katalogu odpadů a posuzování vlastností odpadů.  
V návaznosti na výše uvedené navrhujeme schválit nové znění vyhlášky, které bylo 
vypracováno na podkladě vzorové vyhlášky a výše uvedené změny zahrnuje dle doporučení 
Ministerstva vnitra.   
 
Usnesení: 23/2021/10/B: Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021 O 
stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
Hlasování: 15 – 0 – 0   
 
10C) OZV – O místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství  
V podkladech pro jednání zastupitelstva města je rozbor kapitoly odpadového hospodářství. 
Z tohoto rozboru je zřejmé, že se snížily, a to výrazně, náklady na směsný komunální odpad 
(černé popelnice) a zvýšily se složky tříděného odpadu, takže systém door-too-door zafungoval. 
Nicméně tato změna přišla v době, kdy se rapidně zvyšují náklady na likvidaci odpadu. V roce 
2020 sehrálo velkou roli stanovení nákladové ceny za likvidaci BIO odpadu - tuto cenu jsme 
do roku 2020 nemuseli hradit, protože kompostárna neúčtovala poplatky z důvodu čerpání 
dotace. Tato situace skončila s koncem roku 2019.  
 
V roce 2018 město zavedlo poplatek za odpad na občana ve výši 540 Kč. Tato částka výběru 
nepokrývá zvyšující se náklady. Již v loňském roce jsme hovořili o zvyšujících se nákladech 



na odpad, které jsou celorepublikovým, potažmo globálním problémem.  Novela zákona určuje 
několik způsobů stanovení místního poplatku za odpad. Vedení města preferuje stanovení 
poplatku roční částkou na občana. Zákon stanoví pro města a obce maximální možnou částku 
poplatku ve výši 1 200 Kč na občana/rok. 
 
Z výše uvedených důvodů a také z důvodů, které jsou obecně teď již známé (zvyšují se náklady 
na pohonné hmoty, elektřinu aj, tedy z důvodu zvyšujících se nákladů za likvidaci odpadu, 
kterou město hradí), vedení města navrhuje od roku 2022 zvýšit místní poplatek za likvidaci 
odpadu na občana o 100 Kč, tedy na poplatek za likvidaci odpadu ve výši 640 Kč/ osoba/rok, 
který je navržen v nové OZV č. 4/2021. 
 
Vedení města doporučuje zachování podmínek pro osvobození některých poplatníků, tedy např. 
osvobození pro osoby – seniory od věku 85 let, dále narozené děti do 1 roku a také děti do 15 
let u vícečetných rodin, tedy od 4 dětí a výše.  
 
p. Ševčík – dotaz: jak je to u ubytoven ve městě? 
 
Pí Moučková - podle zákona o místních poplatcích platí za objekty, kde není nikdo hlášen 
k trvalému pobytu, poplatník (fyzická i právnická osoba) jako za jednu osobu. Pokud je objekt 
veden jako ubytovna a majitel zde podniká, musí mít smluvně zajištěné odpadové hospodářství 
 
Usnesení: 23/2021/10/C: Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2021 o 
místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
Hlasování: 14 – 0 – 1 
 
Ad 11) Informace o přípravě rozpočtu na rok 2022 

    Pí starostka 
 
Do 5.11.2021  bude připraven návrh mandatorních výdajů na rok 2022, tzn. povinných 
prostředků na zajištění chodu úřadu a správy majetku. Dále bude dopočítané hospodaření města 
do konce roku 2021, tzv. odhad skutečnosti, a s tím předpoklad přebytku hospodaření za rok 
2021. Dále bude stanovena částka na rezervu v rozpočtu na rok 2022 a bude stanovena výše na 
investice na rok 2022. Dále bude sestaven návrh rozpočtu fondů na rok 2022 a návrh 
rozpočtového výhledu na roky 2023-2025. 
Harmonogram: 
Příprava vedení města do:          05.11.2021 
Jednání ISK:                               08.11.2021 -  PONDĚLÍ - zasedací místnost úřadu v 16 hod 
Jednání FV:                                10.11.2021 -  STŘEDA - zasedací místnost úřadu v 17 hod 
Pracovní jednání ZM:                 18.11.2021 – ČTVRTEK - zasedací místnost úřadu v 16 hod 
Vyvěšení na ÚD do:                    26.11.2021 
Jednání ZM:                                13.12.2021 – PONDĚLÍ – v 17 hod v zámeckém sále 
 
Jako každý rok bude probíhat pracovní jednání zastupitelstva, kde zastupitelé mají možnost se 
detailně seznámit s návrhem dokumentů – rozpočtů. Pracovní jednání proběhne 18.11.2021 
v 16:00 hodin v zasedací místnosti úřadu nebo dle epidemiologické situace i v jiných 
prostorách. Veřejné projednání rozpočtu, a s tím souvisejících dokumentů, proběhne na 
zasedání ZM v pondělí 13.12.2021 v 17:00 hod v zámeckém sále nebo v jiných prostorách. 
Návrh rozpočtu musí viset na úřední desce před projednáním v zastupitelstvu 15 dnů. 
 



Usnesení: 23/2021/11: Zastupitelstvo města bere na vědomí informace a harmonogram k 
přípravě rozpočtu na rok 2022 
Hlasování: 15 – 0 – 0   
 
Ad 12) Zpráva o činnosti městské policie za srpen a září 2021 

     Pí starostka – zprávy obdrželi zastupitelé v elektronické podobě 
 
Usnesení: 23/2021/12: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie 
za měsíc srpen a září 2021 
Hlasování: 15 – 0 – 0  
 
Ad 13) Různé 

 

13A) Transformace SOM JM na Euroregion Pomoraví 
Dne 31. 8. 2021 byl z úrovně náměstka hejtmana Jihomoravského kraje Jana Zámečníka zaslán 
dopis s žádostí o podporu vzniku, resp. obnovení činnosti, Euroregionu Pomoraví. (Příloha č. 
1). Ten by se měl dle pana náměstka Zámečníka stát klíčovým instrumentem pro přeshraniční 
spolupráci na území jižní Moravy, západního Slovenska a Dolního Rakouska v programovém 
období EU 2021+. Příloha dopisu pana náměstka Zámečníka obsahuje i obecný popis fungování 
euroregionů v ČR (Příloha č. 2). 
Transformací se bude zabývat Valná hromada SOM JM, která se zřejmě z důvodu nutnosti 
projednání změny zakládací listiny (spočívající ve změně názvu) ve všech zastupitelstvech 
členských obcí (dle §20h občanského zákoníku č. 40/1964 Sb.) bude konat v odloženém 
termínu 23. listopadu 2021.  
 
Nadále platí, že Jihomoravský kraj hodlá zapojit Euroregion Pomoraví do aktivního čerpání 
finančních prostředků z programu Interreg (přeshraniční spolupráce). Je zde předpoklad, že 
Euroregion Pomoraví bude také platformou, která umožní zapojit obce do řešení mnohých 
problémů z oblasti regionálního rozvoje, územního plánování, krizového managementu, 
cestovního ruchu, veřejného zdraví, dopravy, životního prostředí. V neposlední řadě je ambicí 
Euroregionu být správcem tzv. Fondu malých projektů na česko - rakouské hranici a usilovat o 
větší zapojení do projektů na česko-slovenské hranici. (Pozn. Fond malých projektů nyní 
umožňuje financování přeshraničních aktivit/projektů do výše 20 000 € na 1 akci/projekt). 
 
Pan náměstek Zámečník žádá ve svém dopise o zahrnutí členského příspěvku do přípravy 
rozpočtu, přičemž příspěvek činí 5 Kč na jednoho obyvatele obce. V případě města Brna jde 
tedy cca o 2 mil. Kč.  
 
Transformace Sdružení obcí a měst jižní Moravy má smysl, proto doporučujeme podporu této 
transformace prostřednictvím hlasování na Valné hromadě (v 1. fázi spočívající ve změně 
názvu) a zahrnutí finanční podpory Euroregionu Pomoraví při tvorbě rozpočtu na rok 2022. 
 
Shrnutí plánovaných kroků: 
Nejprve dojde ke změně názvu, což znamená změnu stanov. Tato změna stanov bude muset být 
schválena Valnou hromadou SOMJM (zástupci měst na VH musí mít předchozí souhlas 
příslušného zastupitelstva), a to s ohledem na její kompetence uvedené ve stanovách 
Následně bude nutné zapsat nový název do spolkového rejstříku a vložit do sbírky listin nové 
stanovy 



Následně budou zpracovány dokumenty pro transformaci, ty opět budou podléhat schválení 
valnou hromadou (a bude opět nutný předchozí souhlas zastupitelstev s těmito dokumenty), 
půjde o nové stanovy 
Pokud bude právní formou spolek, jako že jiná forma s ohledem na § 3051 NOZ u zájmového 
sdružení právnických osob po transformaci není možná, pak dle § 216 bude muset název 
subjektu obsahovat dovětek; spolek, zapsaný spolek, z.s., a dojde opět ke změně názvu 
Po schválení transformačních dokumentů bude nutný zápis do spolkového rejstříku, opět 
upravený název a vložení dokumentů do sbírky listin a změna orgánů subjektu. 
 
Harmonogram dalšího postupu na úrovni SOMJM: 
Jednání SR SOMJM a schválení dokumentů pro změnu názvu SOMJM na ER Pomoraví – 23. 
11. 2021 v 9:45 hod v Hodoníně 
Jednání VH SOMJM, schválení změny názvu a mandát pro sekretariát SOMJM pro další kroky 
do konce 2021 
Zpracování dokumentů notářkou (listopad a prosinec 2021) 
Odeslání dvou dopisů s mini manuálem od náměstka hejtmana Zámečníka (1. na členské obce 
SOMJM, 2. ostatní obce JMK) 
Sekretariát SOMJM zpracuje návrh plánu činností 1. kvartálu roku 2022 do ustanovujícího 
zasedání ER Pomoraví 
Ustanovující zasedání ER Pomoraví – schvalování stanov, orgánů, sekretariátu apod. – 
nejpozději 31. 3. 2022 
 
p. Kafka – dotaz: jaké jsou přínosy pro naše město? 
 
Pí starostka -  1 x do roka valná hromada, spolupráce s Moravskou zemskou knihovnou; řeší se 
dotace přes JMK, aj.  
 
p. Kafka – výhody mají příhraniční obce Rakouska a Slovenska 
 
pí starostka – propagace cestovního ruchu, zkusíme na 1 - 2 roky, poté dojde k vyhodnocení, 
zda setrvat ve sdružení; v současné době jsme aktivní ve Sdružení obcí a měst Moravského 
krasu (MKC) 
 
Usnesení: 23/2021/13/A: Zastupitelstvo města Velké Opatovice souhlasí se setrváním města 
Velké Opatovice ve Sdružení obcí a měst jižní Moravy, a to i v transformované podobě jako 
Euroregion Pomoraví a ukládá starostce města alokovat při přípravě rozpočtu na rok 2022 
požadovanou částku, která bude příspěvkem města Velké Opatovice v transformovaném 
Sdružení obcí a měst jižní Moravy, resp. Euroregionu Pomoraví ve výši 5 Kč/obyvatel 
Hlasování: 14 – 0 – 1  
 
13B) Nový spolek NAŠE ODPADKY 
Obdrželi jsme žádost o vstup do nově vzniklého zapsaného spolku NAŠE ODPADKY a žádost 
o poskytnutí daru tomuto spolku - viz příloha. 
Problematiku odpadového hospodářství řeší na parlamentní úrovni Svaz měst a obcí, kterého 
jsme členem, a který se k této iniciativě vyjádřiv – viz příloha. 
Toto bylo projednáno na radě města a rada nedoporučuje zastupitelstvu města Velké Opatovice 
schválit vstup do tohoto nového zapsaného spolku.   
 
Usnesení: 23/2021/13/B: Zastupitelstvo města neschvaluje vstup města Velké Opatovice do 
nového zapsaného spolku NAŠE ODPADKY, IČO 10722289 



Hlasování: 15 – 0 – 0   
 

13C) Ostatní  
Pracovní jednání ZM bude ve čtvrtek 18.11.2021 v 16:00 hod v zasedací místnosti 
Poslední jednání ZM bude v pondělí 13.12.2021 v 17:00 hod v zámeckém sále 
 
Ad 14) Diskuse 

p. Ševčík – dotaz: územní plán? 
 
Pí starostka – 7.3. proběhlo veřejné projednání ÚP, poté do 7 dnů bylo možno podat ještě 
připomínky na pořizovatele (MěÚ Boskovice), připomínky byly zapracovány (SEA), poté 
zřejmě dojde k novému projednání, ale bližší informace prozatím nemáme 
     
p. Kafka – dotaz: oprava nájezdu na ul. Horensko ke staré poště? 
 
Pí starostka – v projektu Pod Strážnicí není zapracováno, menší opravu jsme schopni udělat 
sami, plošná oprava prozatím ne 
 
Pí N – připomínky: hnízdo na ul. Sokolská + oprava prostranství, činnost MP vč. nákladů a 
výdajů, průjezd autobusů po ul. Sokolská, měření rychlosti na ul. Sokolská, chodník okolo 
hasičské zbrojnice ve špatném stavu, znečišťování veřejného prostranství  
 
Pí starostka  
- hnízdo + prostranství: problematiku řešíme delší dobu, je zadaný projekt, který bohužel trvá 
již delší dobu, v lokalitě jsou umístěny inženýrské sítě, mělce uložená kanalizace, plán je 
přemístit hnízdo do uličky ke Smolkovým 
- Městská policie: byly předány písemné podklady – náklady a výdaje, vše je zveřejněno na 
internetových stránkách města (rozklikávací rozpočet, kapitola bezpečnost), MZ jsou 
předkládány zprávy o činnosti, počet strážníků 3 je dostačující, byla předána písemná zpráva o 
činnosti za měsíc září; p. Porket – střídáme 3 směny, každý den je jiný, znečišťování veřejného 
prostranství – je potřeba dát podklad k řešení         
- průjezd autobusů po ul. Sokolská – již se řešilo dříve, autobusy se z ul. Nádražní vytáčí do 
prosti směru na ul. Sokolská (toto nepovolí policie) 
- měření rychlosti na ul. Sokolská – policií jsou schválená místa, kde lze měřit rychlost: ul. 
Nádražní, Jevíčská, Na zkratce 
- chodník u hasičské zbrojnice – není v pasportu vybraných chodníků, technický stav bude 
zkontrolován    
 
Pí H – požádala o dokončení stavby plotu před zimním obdobím 
 
Pí starostka – toto není věc zastupitelstva, ale odboru výstavby  
 
Ad 15) Závěr 

     Pí starostka - poděkovala za účast a jednání MZ v 18:30 hod ukončila  

 
 
 
 
  Ing. Kateřina Gerbrichová   Jaroslav Bárta  

   starostka       místostarosta     


